
 

 

 

 

 اللجنة الشرعية 

Shariaa Committee  

    رئيس اللجنة -  الشيخ الدكتور التجاني الطيب محمد

 في المصارف والتمويل الإسلامي، متخصص في فقه المعاملات المصرفية الإسلامية.   11يمتلك خبرة تزيد عن الشيخ الدكتور التجاني 
ً
عاما

 منصب أستاذ في كلية سلطان  
ً
 كمسؤول الشريعة والأمين العام لمجلس الشريعة الموحد في مجموعة البركة المصرفية. شغل سابقا

ً
يعمل حاليا

، ودكتوراه في أصول الفقه الإسلامي  AAOIFI من CSAA علوم الإسلامية الدولية في ماليزيا. حاصل على شهادةزين العابدين الدينية وجامعة ال

 .من جامعة الخرطوم، وماجستير في أصول الفقه الإسلامي من جامعة أم درمان الإسلامية

 التعليم :

جامعة القرآن الكريم والعلوم الإسلامية، السودان -الشريعة والقانون  فيبكالوريوس  -  

جامعة أم درمان الإسلامية، السودان -أصول الفقه  فيماجستير  -  

 جامعة الخرطوم، السودان-الشريعة  في دكتوراه -

 

Sheikh Dr. El Tigani El Tayeb Mohammed – Chairman of the Committee  

Sheikh Dr. El Tigani El Tayeb Mohammed has over 11 years of extensive experience in Islamic banking and finance, 

specializing in Islamic banking law. He currently serves as Sharia Officer and General Secretary of the Unified Sharia Board 

of Al Baraka Banking Group. He has also been a professor at Sultan Zainal Abidin Religious College (KUSZA) and 

International Islamic University (IIUM), Malaysia. Certified as a Sharia Advisor & Auditor (CSAA) by AAOIFI, he holds a PhD 

in Principles of Islamic Jurisprudence from University of Khartoum and an MBA in Islamic Jurisprudence from Omdurman 

Islamic University. 

Education:  

- B.A in Shariah and Law -University of the Holy Quran and Islamic Science ،Sudan. 

- M.A. in Principles of Jurisprudence -Omdurman Islamic University، Sudan 

- PH. D in Sharia -University of Khartoum، Sudan 


